
ZAVRSNA DISKUSIJA

Gojko Zovko

SveudiiiSte u Zagrebu
Fakultet za defektologiju

Nakon zavrietka svih izlaganja
i diskusije u 5 sekcija Sto se od-
vijalo prema unaprijed tiskanom
programu, B. listopada od 9 -12,30 sati odrZana je zavr5na ple-
narna sesija u dvorani Mjesne za-
jednice, Njego5eva 10. Na toj se-
siji voditelji sekcija podnijeli su
izvje5taje o radu sekcija kojima
su predsjedavali.

Voditelj I sekcije Dr Franjo
Tonkovic izvjestio je da je u toj
sekciji u toku dvodnevnog rada
sudjelovalo 36 sudionika i podne-
seno 14 saopienja: 9 saopcenja je
iz Zagreba, 2 iz Ljubljane, jedno
iz Beograda i jedno iz Berlina,
Njemadka Demokratska Republi-
ka. Opienito govoreii u tim saop-
ienjima i diskusiji koja ih je pra-
tila osvijetljena su slijedeia pita*
nJa:

-subjektivne pretpostavke
Skolske integracije,

-- neke objektivne pretpo,stav-
ke Skolske integracije,

- medicinski aspekti Skolske
integracije,

- problematika mobilne de-
fektolo5ke sluZbe u uvieti-
ma integracije te

-_ stavovi djece sa smetnjama
prema viastitoj odgojno-ob-
razovnoj integraciji.

Osim toga predloZeno je da se
stavovi pojedinih socijalnih sku-

pila prema integraciji ne ispi_
tuj_u samo jednokratno nego iu
nuZna kontinuirana istraZivania
toga pitanja.

Na kraju je istakao da se za
buduii znanstveni skup Fakulteta
o,bavezno nastoji umnoZiti teksto-
ve izlaganja, a ne samo teze kao
Sto je ovom prilikom udinjeno.

Voditetj II sekcije Dr Marija
Novosel. izvjestila je o osnovnoi
problematici koju je raspravljali
ta sekcija-. Iz nienog izlaganja se
razabire da su u sekciji dominira_
la pitanja dijagnostike posebice
pr'oblemi konstr,ukcije i primjene
dijagnostidkih mjernih instrurne-
nata prikladnih za defektologe.
-Bez alata nema ni zanata*, k]a-
2e ona, odito aludirajuci na nuZ-
nost boljeg osposobljavanja defek-
tologa koji ie u uvjetima odgojno-
-obrazo\,'ne integ'acije pa i Sire u
druStvu biti u stanju da na vi5em
struinom i metodolo5kom nivou
llaju dijagnosticirati ne samo pro-
bleme osoba sa smetnjama nego i
otkrivati te definirati probleme
koji se javljaiu u njihovoj soci-
jalnoj okolini i kao takvi mogu
b'iti preprekom njihovoj socijalnoj
integraciii.

Komunikacijski problerni osoba
sa smetnjama bili su predmetom
rada III sekcije o demu je izvjes-
tio njen voditelj Dr Behljulj Bre-
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stovci. On je u svom izlaganju
ukazao na opravdanost ovakvog
prisf,upa problematici komunikaci-
je jer se zaista radi o vrlo slo-
Zenoj problematici oPdenito, a Po-
sebice obzirom na komuniciranje
u uvjetima nedostatka ili naru5e-
nosti pojedinih osjetila ili organa
relevantnih za komuniciranje. Na-
vodeii problem kanala i usPjeS-
nosti komuniciranja, Probleme
transformacije postupaka, tehnid-
ko-tehnolo5ke probleme istraZiva-
nja ovog podrudja te Potrebu mul-
tidisciplinarnog i multidimenzio-
nalnog prisfuPa u Proudavalju
ove problematike on se Posebno
zaloLio da se za buduii znanstve-
ni skttp u prograrn uvr5tavaju-sa-
mo aktualni i dosad nedovoljno
istraZeni problemi. Primjerice on
ie naznadio nedostatak saoP6enja
iz podrudja neurofiziologije te -te-
orije informacija i kibernetike'
Smatra da nije bilo dovoljno vre-
mena da se sva saoPienja u nje-
govoj sekciji temeljito ras_prave pa

itogi traZi da se u budu6e sva
saopienja unaPrijed StamPaju.

U izvjeStaju o radu IV sekcije
njen voditelj dr Vojislav Kovade-
vii je lzrazio zadovoljstvo aktiv-
no5iu i dinamidnoSiu rada u se-
kciji. Iznijeta saop6enja uglavnom
su se odnosila na devijantno Po-
na5anje posebice na zavodski tre-
tman. Premda su data i neka sa-
opdenja sa teorijsko-socioloikog
aspekta u saoPienjima je domini-
rala obrazo'tma komPonenta, a

zapravo bi pravi naglasak trebao
biti na odgoju i Preodgoju.

JoS uvijek u na3im uvjetima
nije razradena metodologija ana-
lize stanja odnosno situacije u ko-
joj nastaje neprilagodeno pona3a-
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nje niti stanja u kojem se ta pro-
blernatika nastoji razrje3iti pa bi
dalja istraZivanja na ovom pod-
rudju u tom pravcu trebalo vi3e
usmjeriti.

O radu u V sekciji izvjestila
je dn RuZa Sabol. Ona je istakla
da ova sekcija nije bila Planirana
nego je nastala kao posljedica to-
ga 5to se neki referenti nisu dr-
Zali teme znanstvenog skuPa Pa
njihova saopienja nije bilo moguce
uklopiti ni u jednu od 4 sekcije'
Svi referenti najavljeni za nastup
u ovoj sekciji nisu se Pojavili ni-
ti su poslali svoja saoPdenja Pa je
sekcija radila u krnjem sastavu.
Smatra da se u Programiranju bu-
duieg znanstvenog skuPa t-reba
strogo drZati propozicija i refera-
te kbji se ne uklaPaju vraiati au-
torima.

U diskusiji nakon izlaganja vo-
ditelja sekcija sudjelovali su: y
Kovidevii, Z. Juras, V. Standii,
G. Zovko i drugi. DoSli su do iz-
raLaja siijedeii Prijedlozi:

- da se na ovakve skuPove Po-
zove ve6i broj strudnjaka iz
prakse,

- da se znanstveni skuP Fa-
kulteta odrZava svake dvi-
je godine, a ne svake 4 kao
dosada,

- da je dobro Sto je .lltuP t
internacionalnim udeSdem,

- da bude vi5e longitudi-
nalnih istraZivanja,

- da ideografska istraZivanja
nadu adekvatno mjesto,

- da mali uzo'r'ci i njima Pri-
kladne metode budu verifi-
cirani kao znanstveni do-

Prinos,
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* da se uz empirijska sve vi_Se uvode i- epistemiot,oSta
i"qtraZivanja,

- oa se nastoji u istraZivanja
ugraditi i druStvenu dimen_ziju afirmirajuii marksisti_
dki znanstveni pristup,

- da je najveia wileanost inovi kvalitet prezentiran na
ovom skupu _ timski radi timska istraZivanja, te za_
vidan metodoloSki- nivo is_
traZivanja na ovom Fakul_
tetu i td.

Medu kritidkim tonovima iz_reienim na ovom skupu treba is_taii:

- da joS uvijek nailazimo na
radove defektologa koii su
prezasiieni medicinskim sa_
drZajima,

- da radovi prezentirani u
ovom obliku nisu prikladni
za defektoloSku piaksu pa
je potrebno ukoliko to pri_
ksa Zeli u tom pravcu i2vr_
Siti njihovu translaciju.

.U. svojoj zavr5noj rijedi pret_
lednik organizacionog odboga C.
Zovko je rezimirajui-i troanevni
rad istakao da ima dojam da su
radovi i diskusija temeijito i sve_
strano osvijetlili pro,blem socijal_
ne integracije osoba sa smetnja_
ma u na5im uvjetima te da u ok_vrru toga_ o_vaj skup pretstavlja
prllog sagtedavanju puteva odgoj_
no-,ob.razovne integracije djece i
omlacttne sa_ smetnjama u razvoju
zecrtane Zakonom o odgoju i oi_

novnom obrazovanju i Zakonom ousmjerenom obrazovanju. Stoga-;e
izuzetno valno da se sa saarfiiein
ovog znanstvenog skupa uporna
defektolo5ka ptalra.

, Zakljuduii-skup on se snladno
zahvalio svima na aktivnom sud_jelovanj_u. a posebno referentirna
r_vodrteljima koji su bez financij_
ske naknade izradili i izloZili svo_je referate i saopienja.

Neposredno nakon zavr5ne se,_sije sastao se Organizacioni odborkoji je zakljudio da je skup pro_
tekao prema otekivanjima.^ t"toje odrZan u skromnim"prostornim
i financijskirn uvjetima-skup je upotpunosti _ispunls odekivanja. Na
torn sastanku zaduZeni su vodite_lji sekcija da prispjel" ,rdov" pre_
gledaju. ocijene i predloZe ,a tta_mpu te da se radovi publicira,ju
u okviru casopisa -Defektoiogiia"...
Na prvoj sjednici Znanstveno_na_
l?*og vijeia Fakulteta za de_
Ie.ktologiju, nakon sasluSanog iz_
v.je5taja Organizacijskog odbSra i
diskusije donesen .ib za"t tlueat aa
Je /,nanstveni skup potpuno uspiot" .d?. s takvom praksom trebi i
nadarJe nastaviti kako bi ti sku_
povi postali tradicija Fakulteta na
koiima b,i se u inlervalima. od 4godine prezentirala istr"aZivanja
koja s,e provode na Fakultetu adijelom i izvan njega. Na istoj
sjednici. odato je i pri-nanje Orgal
nlzacrJsl{o.m odboru za uspje5nu
organizaciju i realizaciju skupa.

Gojko Zovko
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